
Protokół Nr 47/2022

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnichva i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim

w dniu 14 kwietnia 2022r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg za%czonej listy obecności oraz
zaproszony gość przedstawiciel Izby Rolniczej - Stanisław Stróżyński;

Posiedzenie otgvorzyła Przewodnicząca Komisji Pani Lucyna Pająk, która po powitaniu
zebranych zaproponowała następujący jego porządek:

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
3. Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swojego poprzedniego posiedzenia w
miesiącu marcu br.

Ad.3. W wolnych wnioskach:

- Pani Pająk przekazała informacje przekazane przez Kierownika Oddziału Ośrodka Doradztwa
Rolniczego w Minikowie tj :

a) w zakresie dopłat do nawozów został złożony wniosek do Komisji Europejskiej, która
zaproponowała, że można wypłacić te dopłaty ale w ramach pomocy de minimis. Dodała, że
pula tegoroczna jest czterokrotnie mniejsza niż potrzeba dofinansowania do nawozów. W tym
aspekcie, gdyby coś się wydarzyło, a potrzebna byłaby pomoc de minimis, to nie byłoby
środków na jej udzielenie. Obecnie został złożony kolejny wniosek, jest rozważana propozycja,
aby ta dopłata została uwzględniona w ramach różnej pomocy z tytułu napaści Rosji na
Ukrainę, nie ma jeszcze decyzji w tej sprawie;
b) zamiast płatności UPO wchodzi płatność UPP, jest to około 40zł. do hektara, do zbóż, do
rzepaku, do buraków pastewnych, nie obejmuje %k, traw, upraw warzywnych, ziemniaków i
buraków cukrowych;
c) do tej pory z tytułu pandemii wartość ukończonych kursów chemizacyjnych była
przedłużana, jeśli pandemia będzie odwołana, to zaświadczenia o ukończeniu będą ważne 30
dni od momentu jej odwołania, po tym okresie będzie konieczność uzupełnienia szkoleń;

- Pani Pająk poinformowała, że z powodu braku środków zostały okrojone wnioski do
Polskiego Ładu. Zostały drogi z funduszu poperegowskiego do 5mln.zł. (Komierowo, Skarpa,
Kawle, Iłowo), zostały 2mln.zł. na świetlicę wiejs% w Zbożu, 5mln.zł. na Dom Dziennego
Pobytu. Z 30mln.zł. iia kanalizację będą wnioskowane drogi za lOmln.zł. (Trzciany, Sikorz,
Dziechowo, ulice Bajkowa, Radosna, Reja, Prusa, Więcborska, są to drogi do których była
opracowywana dokumentacja). Z 65mln.zł.,gdzie były wszystkie wskazane drogi, kwota
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została obniżona do 17mln.zł. i tam ujęto kanalizacje w Lritowie, Wałdowie i Teklanowie.
Zdaniem Pana Dolnego Burmistrz nie realizował i nie realizuje tego, co planuje Komisja
Rolnictwa. Powiedział, że chodzi mu o drogę we Włościbórku, ta droga nie została
uwzględniona. Na Komisji Burmistrz i Kierownik Referatu Irg mówili, że ta droga %dzie
podana, a nie została. Pani Pająk stwierdziła, że jak był plan 65mln.zł. to ta droga była podana.
Pan Dolny powiedział, że ma pretensje do Burmistrza, bo przez 8 lat pracował dla dobra
mieszkańców i dobra gminy. Na środowisko miejskie Burmistrz zaciąga kredyty i robi
inwestycje, a na środowisko wiejskie jest blokada, Pan Stróżyński dodał, że także czaka już od
20 lat, aby wykonać droze;, jest to droga od Teklanowa do Wałdowa;

- Pani Pająk zasygnalizowała, prawdopodobnie zmieni się podział tłucznia, jest to
spowodowane znacznym wzrostem kosztów m.in. paliwa. Pan Stróżyński stwierdził, że w
związku z coraz mniejszymi środkami na kruszywo może być coraz większy problem z
drogami, jeszcze jedna taka zima i drogi się ,,rozjadą";

- Pan Stróżyński stwierdził konieczność informowania sołtysów o wszelkich zamierzeniach
jakie chce się realizować na terenie sołectw, dotyczy to zarówno urzędu jak i gminnych
jednostek organizacyjnych. Sołtysi jako gospodarze sołectw powinni być zorientowani co się
dzieje na terenie, gdzie pełnią swoją funkcję;

- Pan Świniarski zapytał o wniosek z zebrania wiejskiego z Wilkowa dot. zmiany lokalizacji
przystanku szkolnego. Kierownik Referatu Gkr wyjaśnił, że mieszkaniec wnioskował, aby
został usytuowany jeszcze jeden przystanek, bliżej domu, wniosek został rozpatrzony
negatywnie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.

Przewodnicząca Komisji
Lucyna Pająk
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